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Høring vedr. ny betalingsbekendtgørelse 

 

SamMark har modtaget Fødevarestyrelsens høring vedrørende ny betalingsbekendtgørelse. 

 

Indledningsvis er det til stor forundring, at vi skal erfare, at der ikke tidligere skulle være sket 

korrekt fordeling af fællesomkostninger i henhold til budgetvejledningens retningslinjer og at dette 

nu konstateres samtidig med, at SamMark har tilskyndet til en analyse af omkostninger og overhead 

vedr. taksterne på kontrol på samlesteder og direkte eksporter, som allerede har alt for høje takster. 

 

Ved mundtlig gennemgang af den ændrede fordeling af fællesomkostninger den 7. juni, blev vi 

gjort bekendt med, at man har arbejdet med denne fejl over en længere periode. Dette er til stor 

forundring, for i så fald ville det være vores forventning, at Fødevarestyrelsen ville have 

tilkendegivet dette undervejs i processen, således at erhvervet kunne forberede sig. 

 

Vi skal opfordre til, at man ved second opinion sikrer at denne nye omkostningsfordeling nu også 

virkelig er korrekt i lyset af, at stigningen er meget belastende for erhvervet. 

 

Når denne ændrede fordeling af fællesomkostninger er særligt uheldig, hænger det sammen med 

den varslede opretning af strukturel ubalance på ordningerne, som begge påvirker prisen 

fremadrettet. Således kommer der på de ovennævnte gebyrordninger til at ske stigninger på knap 

22% for startgebyr og kvartertakster på kontrol på samlestalde og knap 18% for kontrol ved direkte 

eksporter. 

 

I høringsmaterialet angives der ingen konkret forklaring på hovedårsagerne til den oparbejdede 

strukturelle ubalance, hvorfor vi gerne vil stille spørgsmål ved den økonomiske opfølgning. 

Omkostningsstigninger af en sådan størrelse har stor betydning for erhvervet, der påvirkes negativt 

af, ikke at kunne yde indflydelse på omkostningernes udvikling og med en meget kort tidshorisont 

til stigningernes ikrafttræden har de heller ingen mulighed for rettidigt at tage højde for stigningerne 

og derved selv mindske den negative påvirkning i deres virksomheder. 

 

Vi ser positivt på nedsættelsen af logbogsgebyret, men vil fortsat stille spørgsmålstegn ved, hvorfor 

gentagelseslogbøger ikke kan kontrolleres til et lavere eller slet ingen gebyr. 

Ligesom det undere at det skulle være billigere at gennemføre efter kontrol på udenlandske 

logbøger kontra danske, jf. forslagets § 13 stk. 1 sammenholdt med § 12 stk. 1. 
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